
تکذیب اسبقیان درباره 
واگذاری پرسپولیس 

در ازای بدهی
سیدشــروین اســبقیان بعــد از 
تــی فدراســیون  با مجمــع انتخا
آمادگــی جســمانی در خصــوص 
اینکــه قــرار شــده ســازمان تأمین 
اجتماعــی باشــگاه پرســپولیس 
را خریــداری کنــد، گفــت: ایــن 
موضــوع را دوســتان در ســازمان 
خصوصی ســازی اطلاعــات کافــی 
دارنــد. آنچــه مســلم اســت و وزیر 
ورزش پیگیری می کند این اســت 
که وزارت ورزش دنبال تیم داری و 
باشگاه داری نیست و جزو وظایف 
ایــن وزارتخانــه نیســت. وزارت 
ورزش دســتگاه ناظــر بــر عملکرد 
باشــگاه ها اســت. ان شــاءالله 
ایــن اتفــاق پیگیــری می شــود کــه 
زودتر بیفتد تا تکلیف دو باشــگاه 
محبــوب مشــخص شــود و ایــن 
دغدغه هایــی کــه هــواداران عزیز 
دو تیــم و مســئولان ورزش دارند، 
برطرف شــود. معــاون وزیر ورزش 
در خصوص اینکه به گفته یکی از 
مدیران ســازمان تأمین اجتماعی 
مبنــی بــر اینکه دولــت می خواهد 
بــه عنــوان یکــی از بدهی هایــش 
پرســپولیس را به آنهــا واگذار کند، 
گفــت: مــن چنیــن موضوعــی را 
نشــنیدم و فکــر نمی کنم درســت 
باشــد. سیاســت وزارت ورزش 
کــه دنبــال می شــود در دولــت 
هــم پیگیــری می شــود تــا تکلیف 
ایــن دو باشــگاه مشــخص شــود 
و دغدغه هــای هــواداران برطــرف 
شــود و مشــکلات این دو باشــگاه 

حل و فصل شود.

گزارش درویش به 
هیأت مدیره درباره 

تعهدات مالی
هیأت مدیره باشــگاه پرسپولیس، 
دیروز به اتفاق مدیر عامل تشکیل 
نشســت داد. موضوعات درآمدی، 
پرداخت بدهی، معوقات و مسائل 
حقوقــی، مــوارد مهمــی بودنــد کــه 
در ایــن نشســت، بــه آنهــا پرداخته 
شد. هیأت مدیره باشگاه با حضور 
حســین شــهریاری، محمد دلبری، 
پیمان حــدادی و مجید پوراحمدی 
بــه اتفاق رضا درویش، مدیرعامل، 
دیــروز تشــکیل جلســه داد. هیأت 
مدیره در ابتدا، تقدیر و تشکر خود 
از صبــوری و همــکاری طلبکارانــی 
چــون اعضــای تیــم بزرگســالان، 
اعضــای تیم هــای پایــه و آکادمــی، 
، نهادهــا و فعــالان  ســازمان ها
بخــش خصوصــی کــه بــا باشــگاه 
مــراودات مالــی دارنــد، پرســنل و 
کارکنــان باشــگاه و غیــره را اعــلام 
کــرد. مدیرعامــل در ایــن جلســه 
گزارشی از درآمدهای قابل حصول 
از محــل فعالیت هــای تبلیغاتــی و 
تجاری باشــگاه تا پایان ســال ۱۴۰۲ 
و بدهــی، معوقــات و تعهدات مالی 
تــا پایــان ســال رو بــه اتمــام را ارائــه 
نمــود. همچنین درباره منابع مالی 
و اعتبــاری کــه بــرای انجــام همیــن 
تعهــدات در نظــر گرفتــه شــده بود 
امــا با توجه به احــکام لازم الاجرای 
فوتبالــی و محاکــم قضایی در طول 
ســال، برای امــوری چون بــاز کردن 
حســاب ها، اخــذ مجــوز حرفــه ای و 
بــاز کــردن پنجــره  نقــل و انتقالاتی، 
صــرف پرداخــت بدهی های برجای 
مانــده از گذشــته شــد، صحبــت 
شد. در ادامه، هیأت مدیره درباره 
تخصیــص اعتبار و درآمدهای قابل 
حصول به هر یک از موارد، به بحث 
و مشورت پرداخت. در این نشست 
درباره پرونده های حقوقی باشــگاه 
نیــز تبادل نظــر و تصمیم هایی اخذ 
شد. همچنین  از تصمیم های اخذ 
شده در نشست دیروز هیأت مدیره 
و مدیرعامــل باشــگاه پرســپولیس، 
تشــکیل کمیتــه ویــژه حقوقــی بــا 
حضور دو تن از اعضای هیأت مدیره 
بــود. هــدف از تشــکیل ایــن کمیته 
ســاماندهی پرونده هــای حقوقــی 
باشــگاه بــه منظــور کاهــش تعــداد 
پرونده هــای بــاز و تعییــن وضعیــت 
و بســتن ســریع تر پرونده هایــی که 

امکان آن وجود دارد، است.
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احمد موسی

درخواست 100 میلیاردی از پرسپولیس؟

اخباری منتشر شد مبنی بر اینکه این مهاجم سابق لسترسیتی ممکن است به 
پرسپولیس ملحق شود. گفته می شود این ستاره اهل نیجریه برای یک فصل و 
نیم بازی در پرسپولیس درخواست مبلغ 1/5 میلیون یورو کرده است. این در 
حالی است که گفته می شود قیمت احمد موسی در سایت ترانسفر مارکت ۹۰۰ 
هزار یورو اســت. احمد موســی وینگر ۳1 ســاله اهل کشور نیجریه، سابقه بازی 
در تیم های زسکا مسکو، لسترسیتی و النصر عربستان را در کارنامه خود دارد.

بهادر عبدی

خریدهای جدید بین المللی هستند

با اشــاره به اینکه »بازیکنانی که در نیم فصل به پرســپولیس اضافه شــده اند، 
فوق العاده بوده  اند« گفت: بازیکنانی که در پرسپولیس حضور دارند در سطح 
بین المللی هستند و می توانند عملکرد تیم را بهبود ببخشند. در سمت چپ ما 
نیاز به تقویت داشتیم تا بازیکنانی که در این سمت به کار گرفته می شوند، دارای 
رقیب باشند که خدا را شکر چنین اتفاقی رخ داد و حضور اورونوف و عبدالکریم 

حسن در این سمت می تواند بحث هجومی را پرسپولیس بهبود ببخشد.

ابراهیم شکوری

غایب در جلسه هیأت مدیره

در حالی که در جلسه مجمع عمومی پرسپولیس، همراه با حسن طباطبایی به 
عنوان اعضای جدید هیأت  مدیره معرفی شــدند اما ســازمان خصوصی ســازی 
اعــلام کــرد انتخــاب این اعضا در دســتور کار نبوده .اگرچــه وزارت ورزش اعلام 
کرد شکوری و طباطبایی به عنوان اعضای جدید انتخاب شده اند اما دیروز در 
اولین جلسه هیأت مدیره بعد از این ماجرا، شکوری و طباطبایی در ساختمان 

باشگاه حاضر نشدند تا مشخص شود این مهم هنوز رسمیت نیافته است.

تأمین اجتماعی: درخواستی برای خرید این باشگاه نداشتیم

واگذاری باشگاه پرسپولیس به ما از چاله به چاه افتادن است
مدیــرکل نظــارت بــر امــور مشــترک 
شــرکت های تأمین اجتماعی واگذاری 
باشــگاه پرســپولیس به این ســازمان را 
غیرقانونــی خوانــد و گفــت کــه فــارغ از 
ایــن موضــوع چنین انتقالــی از چاله به 

چــاه افتادن اســت.
جمشــید محرابــی مدیــرکل نظــارت 
بــر امــور مشــترک شــرکت های تأمیــن 
اجتماعــی در یک مصاحبــه تلویزیونی 
گفــت: مــا مالــک 56 درصــد ســهام 
ذوب آهــن اصفهــان هســتیم و اکنــون 
مالکیــت ایــن باشــگاه را در اختیــار 
داریــم. ماده L3 مقــررات صدور مجوز 
حرفــه ای کنفدراســیون فوتبــال آســیا 

امــکان ارائــه مجــوز حرفــه ای بــرای 
مالکیــت مســتقیم یــا غیرمســتقیم 
بیــش از یــک باشــگاه را نمی دهــد. در 
واقــع اساســأ از ریشــه مشــکل داریــم 
کــه بخواهیــم مالکیــت پرســپولیس را 
در اختیــار بگیریــم و بــار دیگــر بحــث 
مالکیــت مشــترک پرســپولیس پیــش 
می آیــد و مشــکل ایــن باشــگاه را حــل 

نخواهــد کــرد.
محرابــی گفــت: نکته بعدی این اســت 
کــه ســازمان تأمیــن اجتماعــی بــه ۴7 
میلیــون بیمــه شــده تعلــق دارد و حــق 
بیمــه ای را کــه دریافــت می کنــد، بایــد 
بــه جایــی ببــرد کــه ســوددهی بالاتری 

نیــم  ا می د همــه   . شــد با شــته  ا د
باشــگاهداری در ایــران خیلــی بــازده 
بالایــی نــدارد و اگــر هــم داشــته باشــد 
کــه  هســتند  یگــری  د ی  زه هــا حو
می توانند ســوددهی بیشــتری داشــته 
باشــند کــه مــا بتوانیــم حقــوق ماهیانه 
بازنشســته ها و کارگــران را پرداخــت 

کنیــم.
مدیــرکل نظــارت بــر امــور مشــترک 
شرکت های تأمین اجتماعی با یادآوری 
اینکه »نگرانی های جدی در این زمینه 
وجــود دارد«، افــزود: مصوبــه ای را از 
هیأت مدیره ســازمان تأمین اجتماعی 
داریــم کــه رســماً اعــلام کرده اســت به 

چهــار دلیل در اختیــار گرفتن مالکیت 
پرســپولیس به صلاح و صرفه نیســت.
محرابــی گفــت: نکتــه دیگــر اینکــه 
کــه  ن  ما ز ســا صلــی  ا ن  ینفعــا ذ
بازنشســتگان هســتند از طریق کانون 
بازنشســتگان بارها و بارهــا مخالفت و 
نگرانــی خــود را بابت ایــن انتقال اعلام 
کرده انــد. نماینــدگان مجلــس نیــز 

مخالــف ایــن موضــوع هســتند.
وی ادامــه داد: بنــده هــم به عنــوان 
فــردی مســئول در ســازمان تأمیــن 
اجتماعی و هم فردی که پرسپولیســی 
اســت و علاقه و عشــق شدیدی به این 
تیــم دارد می گویــم فــارغ از مســائل 

قانونی، واگذاری پرســپولیس به تأمین 
اجتماعی از چاله به چاه افتادن است.
مدیــرکل نظــارت بــر امــور شــرکت های 
ســازمان تأمیــن اجتماعــی در خاتمــه 
گفــت: اصــلاً مســأله خریــد باشــگاه 
پرســپولیس توســط ســازمان تأمیــن 
بلکــه   ، نیســت ح  مطــر عــی  جتما ا
پیشــنهاد شــده کــه به جــای بخشــی 
از بدهــی ســنگین دولــت بــه ســازمان 
تأمین اجتماعی، باشــگاه پرســپولیس 
منتقــل شــود! مــا درخواســتی بــرای 
خریــد باشــگاه پرســپولیس ندادیــم و 
ایــن پیشــنهاد احتمــالاً از ســوی خــود 

دولــت اســت.

مسأله خرید باشگاه 
پرسپولیس توسط 

سازمان تأمین 
اجتماعی مطرح 

نیست، بلکه پیشنهاد 
شده که به جای بخشی 

از بدهی سنگین 
دولت به سازمان 
تأمین اجتماعی، 

باشگاه پرسپولیس 
منتقل شود! 

باشگاه پرسپولیس 
می گوید تمام 

مدارک لازم را برای 
اخذ مجوز حرفه ای 
ارائه کرده و همه 

چیز برای این اتفاق 
مهیاست اما ماجرای 

مالکیت مشترک با 
استقلال می تواند 

همه مقدمات دیگر را 
تحت الشعاع قرار دهد 

و اوضاع را خراب کند

باشگاه پرسپولیس باید هرچه سریعتر از 
مالکیت وزارت ورزش بیرون بیاید وگرنه 
مجوز حرفه ای نخواهد گرفت. این خلاصه 
تمام صحبت هایی است که مدیران این 
باشــگاه به صورت غیرمســتقیم مطرح 
می کنند و رسانه هایی که مسئولند طبق 
رسالت خود هشدار بدهند، در مطالب 

تحلیلی بازتاب داده اند.

امید هواداران ناامید شد
با وجود شــور و شــعفی که از حل شــدن 
معضــل مالکیــت مشــترک ســرخابی ها 
بــه وجــود آمــده بــود حالا ســازمان تأمین 
اجتماعــی از خریــد ســهام باشــگاه 
پرســپولیس کنــار کشــیده و صراحتــاً 
می گویــد ایــن شــرکت زیــان ده را گــردن 
نخواهــد گرفــت. بــا این اوصاف داســتان 
واگــذاری عمــده ســهام ایــن باشــگاه 
همچنان در هاله ای از ابهام قرار خواهد 
داشــت و از آنجایــی کــه مشــتری اهــل و 
پولداری که بتواند نیازهای این باشــگاه 
را برآورده کند و در عین حال بعداً ادعای 
تحت اختیار گرفتن تمام ارکان باشــگاه 
و انتخــاب مدیــران را نداشــته باشــد، 

پیــدا نمی شــود مگــر اینکــه معجــزه ای 
در راه باشد!

طی هفته گذشته و بعد از اینکه گفته شد 
تأمین اجتماعی ســهام پرســپولیس را در 
اختیار گرفت این امیدواری نزد هواداران 
ایجاد شد که هم معضل مالکیت مشترک 
حــل خواهــد شــد هــم اینکــه یــک بــار برای 
همیشه داستان بدهی ها، احکام صادره 
علیه باشگاه و مشکلات حقوقی ناشی از 
این ماجراها علیه باشــگاه و البته غر زدن 
بازیکنان و مربیان تمام خواهد شد اما حالا 
دوباره رســیده ایم به ســر خط و مشــخص 
نیست این معضل چگونه حل خواهد شد.

هشتگی که کار خودش را کرد
از روز دوشنبه هشتگی در فضای مجازی 
راه افتاد و کارزاری در این خصوص شروع 
شــد که خیلی زود نتیجه داد هر چند از 
صحبت هــای مدیــران تأمیــن اجتماعــی 
مشــخص شــد آنهــا قبــل از شــروع ایــن 
کارزار هم تصمیم شان را گرفته بودند.

و  ن  بیمه شــدگا ر  ا ز ر کا یــن  ا ر  د
مستمری بگیران سازمان تأمین اجتماعی 
با هشتگ »نه به واگذاری پرسپولیس« 

از ســازمان تأمیــن کننــده حقوق شــان 
خواســتند پرســپولیس را بــه عنــوان یــک 
باشــگاه زیــان ده زیــر پوشــش خــود قــرار 
ندهــد. در ایــن بــاره کارزار یکــروزه ای هــم 
راه افتاد که فقط 3۰88 نفر تا بعدازظهر 
دوشنبه امضایش کرده بودند. متن این 
کارزار از این قرار بود: »احتراماً، همانطور 
کــه مســتحضرید، باشــگاه های ورزشــی 
مخصوصاً باشــگاه های فوتبال در ایران 
ســوددهی کــه نداشــته، بلکــه زیــان ده 
می باشند و توسط شرکت های تولیدی و 
صنعتی و با کمک های مالی صاحبانشان 
اداره و ادامه مسیر می دهند؛ همچنین 
ســازمان تأمیــن اجتماعــی بــه عنوان یک 
ســازمان بیمه گــر بــزرگ کــه بــر اســاس 
علــم آکچــوری و بــا پرداخــت حــق بیمــه 
بیمه شدگانش بنا نهاده شده و باید منابع 
خــود و منافــع ذینفعانــش را مــد نظــر قرار 
دهد، پس انتقال و واگذاری باشگاه فوتبال 
تماماً ضررده با هیچ منطقی قابل توجیه 
نمی باشــد. لذا اینجانبان امضاکنندگان 
ایــن کارزار بــه عنــوان ذینفعــان ســازمان 
تأمیــن اجتماعــی، مخالفــت شــدید خود 
را با انتقال مالکیت چنین باشــگاه هایی 

من جمله باشگاه پرسپولیس به سازمان 
تأمیــن اجتماعــی اعــلام و از جنابعالــی بــه 
عنــوان بالاتریــن مقــام اجرایــی ســازمان 
درخواست داریم از واگذاری آن به سازمان 

جلوگیری به عمل آورید.«

پلن B وزارت ورزش چیست؟
باشــگاه پرســپولیس می گویــد تمــام 
مــدارک لازم را بــرای اخــذ مجــوز حرفه ای 
ارائــه کــرده و همــه چیــز بــرای ایــن اتفــاق 
مهیاست اما ماجرای مالکیت مشترک 
بــا اســتقلال می توانــد همــه مقدمــات 
دیگر را تحت الشعاع قرار دهد و اوضاع 

را خراب کند.
در چنین شــرایطی ســؤال اینجاســت که 
نقشه دوم وزارت ورزش برای برون رفت 
از ایــن وضعیــت چیســت؟ آیــا نهاد دیگر 
در زیرمجموعه دولت پیدا خواهد شــد 
که این باشگاه پرطرفدار با پتانسیل های 
میلیاردی اش را با وجود تمام مشکلاتی 
که دارد زیر چتر خود بگیرد یا وزارتخانه 
مجبور می شود به نهادهای خصوصی هم 
شانس این را بدهد که جلو بیایند و شرایط 

خود را برای خرید سهام ارائه دهند؟

ترافیک آخر سال و یک داستان 
پیچیده

در روزهای آخر سال که ترافیک کاری 
به اوج خود رسیده یکی از مهم ترین 
و پیچیده تریــن معضــلات باشــگاه 
باید حل شــود اما از یک ســو فرصت 
برای رســیدن به نتیجه ای مشــخص 
در این خصوص کافی نیست ضمن 
اینکــه رســیدن بــه جــواب نهایــی در 
ایــن خصــوص فوق العــاده دشــوار بــه 

نظر می رسد.
بــا آنچــه ســازمان تأمیــن اجتماعــی و 
مدیرانــش دربــاره در اختیــار گرفتــن 
پرســپولیس مطــرح کردنــد بعیــد اســت 
نهــاد دولتــی دیگــری بــرای ایــن مهــم پــا 
پیش بگذارد و به نظر می رسد این معما 
آنقدر پیچیده شــده که یافتن جواب آن 
هــم زمــان بیشــتری می خواهــد هــم نیاز 
بــه رایزنی هــا و جلســات متعــدد دارد کــه 
شاید در این روزهای پرترافیک و خسته 
کننــده بــه ایــن زودی هــا به نتیجه ممکن 
نیانجامــد و نگرانی هــا در ایــن خصــوص 
به ســال آینده و نخســتین روزهای کاری 

۱۴۰3 کشیده شود.

تأمین اجتماعی کنار کشید، داستان ادامه دارد

پرسپولیس زیان ده را گردن نمی گیرند


